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ZAPISNIK  
 

Sednici učestvovali: Ismajl Kurteshi, predsednik, Teuta Haxhiu, Valentina Bunjaku-Rexhepi, 

Driton Çaushi, Abdyl Salihu  i Albulena Balaj-Halimaj. 
 

Odsutni: Arbërie Nagavci, Fidan Rekaliu, Mufera Shinik, Verica Ćeranić i  Nezir Çoçaj. 

 

Pozvani članovi državnog saveta za kvalitet: Gazmend Luboteni-predsednik,  Vjollca 

Krasniqi, Arta Jakupi, Xhavit Rexhaj, Rozafa Koliqi, Dukagjin Zekaj i  Avni Gashi.  

 

Drugi učesnici: Rron Gjinovci/ORCA, Mërgim Gashi/KDI predstavnici medija. 
 

Osoblje za podršku komisije: Lule Ymeri i  Shaip Goxhuli. 

 

Sednici predsedavao , Ismajl Kurteshi, predsednik komisije. 

 

Za ovu sednici predložen je ovaj  

                                                        Dnevni red: 

 

1. Usvajanje dnevnog reda  

2. Sednica komisije s članovima državnog saveta za kvalitet  KAA- u; 

3. Ostalo. 

 

 

1. Usvajanje dnevnog reda  

 

Dnevni red usvojen je bez primedbi. 

 

 

 



2. Sednica komisije s članovima državnog saveta za kvalitet  KAA- u; 

 

Ismajl Kurteshi, - na početku sastanka naglasio je ono što je rekao na sastanku sa rektorima da je 

KNK  nezavisni organ i da poštujemo  nezavisnost u donošenju odluka, a istovremeno KNK kao 

i svaki drugi organ u ovoj zemlji, svoje odluke treba zasnivati  na zakonu. Ovaj sastanak nije 

namenjen da vas zamoli da promenite ili modificirate  svoje stavove, ali ono što smo hteli čuti je 

da, one odluke koje ste poduzeli, budu  u potpunom skladu sa zakonom, procedurama, sa 

kriterijumima sa kojima radite. Takođe, naš posao je da zahtevamo od vas, iako nismo čuli da ste 

odbili da komunicirate sa rektorima, ali rektori su izjavili da nisu zainteresovani da komuniciraju 

sa vama i žele da štrajkuju, a naš zahtev, kao komisija,  je da vi komunicirate jer je dužnost svih 

zvaničnika u ovoj zemlji i svih institucija da komuniciraju između sebe, u slučaju da se ne 

slažete, suočite se  sa činjenicama, u slučaju neslaganja obratite se organima za razmatranje 

žalbi. Ovom prilikom članovima  KNK-a podneću dva pisana pitanja koja su im upućena, jedna 

iz  Koleđa  Iliria , i drugo iz Odeljenja za novinarstvo Univerziteta Prištine. 

 

Gazmend Luboteni,- rekao je da je KNK,  nezavisna institucija koju je imenovala Skupština 

Kosova. KNK je na svojim sastancima održanim 15. i 16. januara 2018. godine pregledao104 

studijskih programa, 53 programa iz javnih institucija i 51 iz privatnih visokoškolskih ustanova. 

Prema Administrativnom Uputstvu 15/2018 nisu ispunili kriterijume 28 programa u javnim 

institucijama i 79 programa u privatnim institucijama visokog obrazovanja. Razlog odbijanja 

ovih studijskih programa, bilo da su novi ili postojeći, bio je taj što nisu ispunjavali kriterijume 

navedene u Administrativnom uputstvu. KNK je nezavisan u donošenju odluka i radi na osnovu 

važećih zakonskih odredbi, uprkos činjenici da je veliki broj programa odbačeni, jer nisu  

ispunili  zakonske kriterijume. Tvrdnje rektora da nisu blagovremeno obavešteni ne stoje, jer se 

KNK konkretno 11. juna 2018. obratio svim rektorima svih javnih i privatnih institucija i od 

rektora je zatraženo da potpišu istu, da im je jasan sadržaj izjave. Institucije visokog obrazovanja 

su u velikoj meri propustile da ispune minimalne kriterijume u pogledu redovnog akademskog 

osoblja, tako da je došlo do povlačenja u akreditaciji i neće se vršiti suspenzija programa kao što 

je to ranije urađeno. Članovi KNK-a, uključujući još 3 međunarodna člana, odlučni smo u da 

implementiramo  važeće zakone bez izuzetka. 

 

Rozafa Koliqi – istakla je da je bolno što razgovaramo o minimalnim kriterijima za kvalitetniji 

obrazovni sistem u kojem je potreban profesor kao nosioca programa sa  60 ECTS-a, a odluke 

KNK nemaju veze sa politikom ... 

 

Xhavit Rexhaj – Rekao je da donete odluke od strane KNK ne oštećuju studente, već́ naprotiv 

one će doneti mnogo kvalitetnije studije. 

 

Vjollca Krasniqi – rekla je da KNK ne namerava da zatvori institucije, već́ ima za cilj podizanje 

kvaliteta obrazovanja kroz poštovanje kriterija kako bi studenti i profesori imali koristi od 

mobilnosti u evropskim zemljama. 

 

Teuta Haxhiu, - Naglasila je da je bio njen predlog za zajednički sastanak s rektorima i KNK, 

poštujući neovisnost svakog, u donošenja odluka. Rekla je, da su članovi KNK   nominovani u 

Skupštini sa uverenjem da je napravljen najbolji izbor, ali je rekla, da ne razume razlog ovoga 

odbijanja na sastancima KNK-a, u svojstvu posmatrača. Advokat za akreditaciju za akreditovane 



programe, rekla je da  je nejasan,  s obzirom na to da administrativno uputstvo 15/2018, stav 1. 

člana 21. navodi da institucija treba da upozori na posetu i inspekciju statusa akreditovanih 

programa, ona je pitala članove KNK,  u koje mesto ste otišli da nadgledate predavača u procesu 

predavanja, I da li je KNK  organizovao međunarodni monitoring, kako je predviđeno u ovom 

uputstvu, kako se u tim programima predviđa da ste vi ukinuli akreditaciju, jednostavno 

akreditujući jedan  program da li ide KNK -u , da pregleda nadležnu instituciju. 

U nastavku je rekla, da je nejasno, da su programi koji su akreditovani za određeni vremenski 

period, uklonjeni iz akreditacije. Član 16., tačka 5 kaže: Niti jedna od privatnih visokoškolskog 

ustanova nema program za podučavanje nastavnika, dok ste vi  povukli akreditaciju Pedagoškog 

fakulteta Univerziteta u Gnjilanu, kao i osnovni program na fakultetu obrazovanja, i informacije 

kojima raspolažemo, vi  želite da unapredite privatne institucije, to je nezakonito i ostaje nejasno 

ko podučava nastavnike. Takođe je napomenula i povlačenje programa akreditacije novinarstva u 

javnim institucijama i akreditaciju takvog programa u privatnim institucijama, kao i na 

Ekonomskom fakultetu, suspendiran je marketinški program na tri nivoa, bachelor,  master i 

doktorat, koji prema informacijama kojim raspolažem, tamo ima, šest profesora sa doktoratom iz 

oblasti užih studija. Da li su se strani eksperti konsultovali o povlačenju akreditacije za ove 

programe ili ste to jednostavno uradili iz kancelarija? 

Zatim, program medicinskih sestara je povučen na Univerzitetu u Prištini, jedinom u javnim 

institucijama na Kosovu, dok je program sa jednim profesorom iz nenadležne oblasti na 

Univerzitetu u Gnjilanu,  bio akreditovan, za jednu osobu, odnosno za sina bivšeg poslanika 

Sabri Hamiti. Dalje je naveo, kako su uža  pitanja programiranja, regulisana u nekoliko 

evropskih zemalja, kao što su Finska, Nemačka, Austrija, Španija, Litvanija, Letonija itd. Za 

nove programe koji se prijavljuju za akreditaciju, tražite ispunjavanje kriterijuma i ne praviti 

nikakve ustupke u pogledu ispunjavanja kriterija. 

 

Driton Çaushi-  rekao je, da ono što je video u posleratnom obrazovnom sistemu, ne prepoznaje 

nijednu instituciju u kojoj politika nije intervenirala a koje su bile nezavisne. On je rekao da 

smatra da su nalazi KNK-a u ovom procesu i ukidanje akreditacije tačni. Postoji mnogo 

informacija o situaciji u javnim institucijama visokog obrazovanja na Kosovu, i smatra da je 

neophodno sprovesti istraživanje o osnivanju ovih univerziteta, posebno onih posle rata. 

Otvaranje novih univerziteta znatno je oštetilo Univerzitet u Prištini, tako da ako je zatvaranje 

ovih institucija štetno, jednako je štetno odlučiti o njihovom otvaranju, jer nijedna od ovih 

institucija nije otvorena ni sa jednim planom ili  da kažemo sa opštom platformom za razvoj 

sistema visokog obrazovanja na Kosovu. 

 

Što se tiče problema sa e-akreditacijom za uvođenje podataka akademskog osoblja, tražili su od 

članova KNK-a pojašnjenja u vezi sa rokovima postavljenim za ove podatke, i zatražio je 

pojašnjenje u vezi sa pitanjem studenata u programima u kojima je bilo povučena   akreditacija. 

 

Albulena Balaj-Halimi – tražila je pojašnjenje o neizvesnosti odluka KNK-a o programima koji  

su povučeni  iz akreditacije,  i pitala, da li je učinjena greška  kada su ti programi akreditirani ili 

sada greše sa svojim povlačenjem, i za to treba neko odgovarati  za te greške., KNK ili nosioci 

programa koji su akreditovani. 

U nastavku, ona je tražila mišljenje članova KNK-a u vezi sa tvrdnjama rektora da je ministar 

pritisnuo KNK da zatvori te programe ne akreditirajući ili povlačeći akreditaciju. 



Valentina Bunjaku-Rexhepi,- je rekla, da je otvaranje javnih univerziteta bilo političko i da je to 

sada poznato, ali  sada, ne treba da  dozvolimo njihovo zatvaranje  iz političkih razloga. Ona je 

zatražila pojašnjenje u vezi sa povlačenjem i akreditacije  nekih programa Univerziteta u 

Gnjilanu, čiji su programi imali akreditaciju do 2020-2021, budući da neki od tih programa 

postoje od 1970. godine u okviru visoke pedagoške škole. 

Sa izborom članova KNK, zamišljeno je rešavanje dugoročnog problema, i ne veruje da  ovaj 

savet ima za cilj zatvaranje javnih univerziteta, s obzirom na to da na ovom univerzitetu 

pohađaju studije, studenti iz istočnog Kosova i smatra veoma  štetnim. zatvaranje ovog 

univerziteta. 

 

Abdyl Salihu, - zatražio pojašnjenje od članova KNK u vezi sa Administrativnim Uputstvom 

06/2018, član 4., tačka 4.1, u kojem se navodi: najviše 3 domaća člana KNK mogu imati 

institucionalno angažovanje u istim institucijama, jer na osnovu informacija kojima raspolaže, da 

samo jedna institucija ima 5 profesora UP-a,  koji su članovi KNK-a, i pita da li ste postavili ovo 

pitanje ministru, da zamene  ova dva člana zato što je to nepravedno da jedna institucija ima 5 

članova i druge institucije ili fakulteti nemaju nijednog člana. 

 

Fidan Rekaliu, -je rekao da su odluke KNK nezavisne i da u slučaju eventualne greške, postoji 

pravo na žalbu koje treba poštovati. 

 

Gazmend Luboteni, - Što se tiče pitanja koja su postavili članovi komisije, naveli su da su tokom 

evaluacije programa uzeli u obzir kriterijume utvrđene u uskom okviru studije prema članu 25, 

stavovi 1, 2 i 3 i prema ERASMUS platformi. KAA ima pravo da u bilo koje vreme utvrdi da 

standardi nisu u skladu, da povuče akreditaciju. Prema članu 14 Zakona o visokom obrazovanju, 

navodi se da: standardi na kojima se zasniva akreditacija moraju biti ispunjeni tokom čitavog 

perioda akreditacije, a u trenutku kada se ne poštuje u tom smislu, KNK povlači akreditaciju, 

dakle nosiocima programa, kojima  oblasti studija nisu im bile adekvatne, neke su premeštena a 

neke  nisu ispunile kriterijume. 

 

Dukagjini Zeka, - u vezi sa pitanjem koje se tiče pravne osnove za imenovanje članova KNK, 

rekli su da su se konsultovali sa pravnom kancelarijom i da to ne predstavlja nikakav konflikt. 

Što se tiče povlačenja akreditacije programa, rečeno je da je došlo do kršenja kriterijuma na 

osnovu kojih su akreditovani, konkretni slučaj na Univerzitetu u Gnjilanu u primarnom 

programu koji ima 240 kredita koji zahtevaju 4 nosioca programa, koji su pomerili osoblje sa 

nivoa bachelera u onom master, znači, prekršili su uslove akreditacije,  i ono što se sada dešava, 

master program ispunjava uslove i povlači se akreditacija za nivo bachelera.  

 

Vjollca Krasniqi – pozvala je  članove komisije  na radnu posetu KAA,  da budu detaljno 

informisani o radu i procesu akreditacije. 

 

Gazmend Luboteni, - rekao je da je u vezi sa pitanjima koja se tiču politizacije KNK, rekao da je 

proces selekcije bio transparentan i sveobuhvatni, čak je i jedan od rektora bio deo komisije za 

izbor, a politički uticaji nisu postojali. On je rekao da se radi na izradi zakona o agenciji, što će 

dodatno uticati na nezavisnost Agencije. 

 



Ismajl Kurteshi, - a kraju sastanka, pozvao je članove KNK i rektore javnih univerziteta da 

sarađuju kako bi se prevazišla stvorena situacija. 

 

1. Ostalo  

 

Za ovu tačku dnevnog reda nije bilo diskusije. 

 

Sednica završena u 14:40.časova 

 

Pripremio: 

 

Pomoćno osoblje komisije.  

                                                                                                   Predsednik komisije,  

                                                                                                        --------------------                                                                

                                                                                                        Ismajl Kurteshi 


